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PROTOKÓŁ Nr XLVIII/2023 
 
z XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 15 czerwca 2023 roku w budynku 
administracyjnym Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. od 8:00 do 12:50. 
        

Ad.1. Otwarcia XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał Przewodniczący Rady 
Gminy Paweł Patrzałek. Poinformował zebranych, że przebieg Sesji Rady Gminy jest 
transmitowany i utrwalany za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zgodnie z art. 
20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym. Następnie przywitał 
radnych Rady Gminy Solec-Zdrój, Sołtysów oraz obecnych pracowników Urzędu Gminy.  
   

Ad.2. Przewodniczący Rady poinformował, że ustawowy skład Rady wynosi 15 
radnych. Obecnych jest 14 radnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad 
Rady Gminy Solec-Zdrój oraz podejmowania prawomocnych uchwał. 
Radni nieobecni: Marcin Oszywa.  
Lista obecności w załączeniu. 
 

Ad.3. Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek odczytał porządek posiedzenia, który 
przedstawia się następująco: 
1. Otwarcie XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przyjęcie porządku XLVIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
4. Przyjęcie Protokołu z XLVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
5. Złożenie do Przewodniczącego Rady Gminy pisemnych interpelacji i zapytań radnych. 
6. Informacja Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
7. Ocena zasobów pomocy społecznej. 
8. Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w 2022 roku. 
9. Debata nad Raportem o stanie Gminy Solec-Zdrój za 2022 rok. 
10. Podjęcie uchwał: 
a) uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum zaufania; 
b) uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu 
wykonania budżetu Gminy za 2022 rok; 
c) uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji o przystąpienie gminy do Sojuszu Pokojowego  
i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo; 
d) uchwała w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 - 
2032; 
e) uchwała w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok; 
f) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości; 
g) uchwała w sprawie przyjęcia i przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu 
projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków; 
h) uchwała w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych  
w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój; 
i) uchwała o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie  
z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych  
w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania 
przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój. 
11. Wolne wnioski i zapytania. 
12. Zakończenie obrad. 
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Następnie, Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem posiedzenia. Za 
przyjęciem proponowanego porządku XLVIII Sesji Rady Gminy głosowało 14 radnych,  
0 – przeciw, 0 – wstrzymujących się. Porządek został przyjęty. 
 
 Ad.4. Nikt z obecnych radnych nie wniósł żadnych uwag do protokołu z XLVII 
Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy. Protokół został przyjęty.        
 

Ad.5. Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie między sesjami interpelacje 
wnieśli radni Eryk Grabowski oraz Paweł Patrzałek. Obecnie, interpelację wniósł radny Paweł 
Patrzałek. 

 
Ad.6. Wójt Adam Pałys przedstawił informację z wykonania uchwał podjętych na XLVI 

Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój oraz na XLVII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Następnie, kierownicy referatów przedłożyli informacje z działalności Referatu Finansów, 
Referatu Inwestycji Rozwoju Gminy i Środowiska, Referatu Gospodarki Komunalnej oraz 
Referatu Organizacyjnego, Promocji i Kultury. 
 
W takcie przedstawiania informacji, do obrad dołączył Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej 
Gądek.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- proszę o doprecyzowanie, jakie postępowanie było prowadzone przez policję i czego 
dotyczyło; 
- w okolicach 28 kwietnia pracownicy urzędu zbierali puste muszle, które spakowano do 
worków i złożono na oczyszczalni ścieków, a następnie wrzucano je do wody. Po co to 
robiono. 
 
Z-ca Wójta: 
- postepowanie policji prowadzone było po zgłoszeniu radnego Grabowskiego. Składane 
wyjaśnienia dotyczyły zagrożenia dla gniazda łabędzia oraz małż w związku z poziomem 
wody w zbiorniku.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- chciałby dopytać, jakie to były wyjaśnienia. 
 
Z-ca Wójta: 
- wyjaśnienia były składane w ramach prowadzonego przez policję postepowania. 
 
Kierownik referatu GK: 
- radny Grabowski w związku ze spuszczaną wodą z zalewu wystosował wniosek o działania 
ratunkowe małż. W związku z tym, małże były zbierane i wrzucane do wody. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
-  tak, zgłaszał to, ponieważ występuje u nas szczeżuja wielka. Małż ten jest pod ścisłą 
ochroną. Dobrze, że żywe małże wrzucano do wody. Dlaczego jednak zbierano puste muszle. 
 
Przewodniczący Rady Gminy: 
- zbierano te muszle, czy ich nie zbierano. 
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Kierownik referatu GK: 
- tak, zbierano, a następnie wrzucono je do wody. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- ale w jakim celu wrzucano puste muszle. Pracownicy w tym czasie mogli wykonywać inne 
zadania. 
 
Z-ca Wójta: 
- podjęte działania były wynikiem zaleceń nadzoru przyrodniczego. Chodziło o zebranie  
i posegregowanie muszli w celu stwierdzenia, czy nie ma w nich żywych organizmów. 
Pracownicy wykonywali takie działania pierwszy raz i nie mieli w tym doświadczenia. Zamiast 
do worków, muszle być może powinny trafić od razy do wody.  
 
Przewodniczący Rady Gminy: 
- do Wód Polskich został złożony wniosek o wycofanie wniosku dotyczącego legalizacji 
urządzenia wodnego. O co tu chodzi?  
 
Z-ca Wójta: 
- od wielu lat było prowadzone postępowanie w sprawie legalizacji zamiany studni piętrzącej 
wodę na zbiorniku retencyjno-rekreacyjnym na mnich piętrzący. W tym postępowaniu 
stroną jest uzdrowisko. Linia brzegowa została wyregulowana i cała ta budowla upustowo-
przelewowa jest teraz na gruntach Skarbu Państwa, w zarządzie Wód Polskich. W związku  
z tym, w uzgodnieniu z Wodami Polskimi, wycofano wniosek. W razie konieczności, 
będziemy procedować od nowa.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił, że Informacja została przyjęta. 
Informacja – w załączeniu. 
 
 Ad. 7. Przewodniczący Rady poinformował, że Ocena zasobów pomocy społecznej 
została zamieszczona w Panelu Radnego. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do Oceny. 
Przewodniczący Rady ogłosił, że Ocena zasobów pomocy społecznej została przyjęta. 

 
Ad. 8. Przewodniczący Rady poinformował, że Raport z realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  
w 2022 roku został zamieszczony w Panelu Radnego oraz dostarczony radnym w formie 
papierowej. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag do Raportu. Przewodniczący Rady ogłosił, że 
raport został przyjęty. 
 
 Ad.9. Debata nad Raportem o stanie Gminy Solec-Zdrój. 
 
Przewodniczący Rady Gminy: 
- przypomniał, że raport o stanie gminy sporządza się na podstawie ustawy o samorządzie 
gminnym. Jest to źródło wiedzy o gminie, podjętych przez nią działaniach oraz przybliża 
zmiany zachodzące w obszarach ważnych dla mieszkańców. Jest to również podsumowanie 
działalności wójta. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- chaotyczny układ raportu spowodowany brakiem spisu treści; 
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- pominięty stan zatrudnienia na stanowiskach urzędniczych oraz w referacie komunalnym; 
- w dziale finansowym przy tabelach dot. wydatków i dochodów majątkowych bieżących  
i ogólnych brak opisu przy kolumnach; 
- w dziale 7 przedstawiono wykaz nieruchomości z podaniem numerów działek i ich 
lokalizacji. Brak jest celu, formy i kosztów ich nabycia; 
- w dziale 8: 

• wskazano Cel 1 „Rozwój nowoczesnej i efektywnej infrastruktury…” nie analizując 
rzeczywistych problemów. Nie wyliczono ilości wodociągów w poszczególnych 
sołectwach i w Solcu. Dotyczy to również kanalizacji, gazyfikacji, budowy dróg, 
ścieżek rowerowych;   

• wskazano Cel 2 „Wspieranie lokalnego rozwoju…” nie przedstawiając formy 
zaangażowania urzędu gminy w tworzenie warunków dla nowych inwestorów. Nie 
omówiono oferty edukacyjno-zawodowej; 

• Cel 3 został omówiony ogólnikowo. Jego zdaniem cenny pod względem 
przyrodniczym teren został zdewastowany i zniszczony; 

• Kwestia ścieżki rowerowej stanowi poważny problem społeczny, co zignorowano 
poprzez zaniechanie konsultacji społecznych i zlekceważenie osób zainteresowanych 
jej przebiegiem, który został uzgodniony w korelacji z drogą powiatową, co naraża jej 
użytkowników na bierne wdychanie spalin. Wybudowane w ciągach drogowych dróg 
Solec-Wełnin i Solec-Zielonki 2 ścieżki rowerowe nie odpowiadają parametrom 
przewidzianym dla takich obiektów. Nalega, aby zaplanowana ścieżka została 
wybudowana zgodnie z przepisami prawa i eksponowała walory przyrodniczo-
krajobrazowe. 

• Na jego wniosek do porządku obrad marcowej sesji wprowadzono punkt dotyczący 
prowadzonej rewitalizacji. Podczas dyskusji opisał stan faktyczny prowadzonych prac 
oraz zgłosił zastrzeżenia do ich terminowości. Złożył interpelację, pytając o przyczyny 
wielokrotnego aneksowania umów z wykonawcami rewitalizacji. Otrzymał 
odpowiedź, że żadna z obecnie realizowanych umów nie była wielokrotnie 
aneksowana, natomiast w raporcie jest informacja, że aneksy zawierano.  W związku 
z tym, że nie otrzymał satysfakcjonującej odpowiedzi na interpelację, składa wniosek 
formalny o 15-minutową przerwę w obradach w celu umożliwienia odszukania 
stosownych dokumentów i ich przedstawienia.  

 
Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że debata nad raportem jest swego rodzaju 
przekazaniem swoich odczuć i ocen. Formalnie nie przewiduje zadawania pytań czy 
wprowadzania zmian w raporcie. Następnie poddał złożony wniosek formalny pod 
głosowanie. 
 
Za przyjęciem wniosku głosował 1 radny (E. Grabowski), 12 radnych było przeciw,  
1 wstrzymał się od głosu (J. Powroźnik). Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że 
wniosek formalny nie uzyskał aprobaty.  
 
Radny Eryk Grabowski: 
- według niezależnego specjalisty uczestniczącego w oględzinach, odebrana tężnia 
kwalifikuje się do rozbiórki, jeżeli chodzi o wypełnienie tarniną i likwidację zbyt ciężkich 
drzwi. Obecnie tężnia nie jest użytkowana i nie można przy niej prowadzić prac ze względu 
na okres gniazdowania ptaków, czego nie przewidziano. Przebywanie w sąsiedztwie tężni 
jest niebezpieczne i w związku z tym prosi o zabezpieczenie terenu. Zwraca się z pytaniem do 
koordynatora ds. rewitalizacji, jak ocenia swoją rolę w tym przypadku; 
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- nasadzenie drzew przypominających dęby przy ul. Cichej jest nieporozumieniem; 
- nie została określona rola placu przy hali widowiskowej; 
- park jest oświetlony przez całą noc, co generuje koszty jego utrzymania; 
- nie działa wi-fi na ul. 1 Maja; 
- po awarii w okresie zimowym fontanna nie działa tak, jak powinna; 
- po jego wystąpieniu na marcowej sesji, zabrakło merytorycznej i konstruktywnej dyskusji; 
- zgłaszane przez niego nieprawidłowości w prowadzeniu robót były lekceważone, m.in. 
dotyczyło to konieczności rozwiązania umowy z dotychczasowym wykonawcą; 
- uważa, że podjazd dla niepełnosprawnych przy urzędzie gminy został wykonany z rażącym 
naruszeniem przepisów prawa budowlanego, co grozi jego rozebraniem; 
- protokół po kontroli RIO jest bagatelizowany przez przedstawicieli urzędu gminy oraz 
niektórych radnych.  
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- uważa, że można kogoś lubić lub nie, ale należy uszanować dokonany przez społeczeństwo 
wybór danej osoby na określone stanowisko. Pojedynczy radny ma niewielką 
odpowiedzialność. Ta skupia się w rękach wójta czy starosty. Rolą rady jest doradztwo  
i pomoc. Z perspektywy pełnionych funkcji, uważa, że przedstawiony raport jest niezłym 
dokumentem. Jest to dokument ciągły, modyfikowany przez zmiany wynikające ze spraw 
budżetowych, inwestycyjnych, ale także innych niezależnych od nas; 
- zwrócił uwagę na kwestię demografii i spadek liczby mieszkańców gminy. Czy w ramach 
dostępnych mechanizmów zrobiliśmy wszystko, aby ściągnąć do Solca inwestorów  
i mieszkańców; 
- jeżeli chodzi o sprawy inwestycyjne, to podlegają one określonym procedurom; 
- wracając do kwestii demografii, uważa, że należy podjąć daleko idące działania, 
atrakcyjniejsze niż w innych samorządach, aby zachęcić ludzi do osiedlania się na terenie 
naszej gminy; 
- raport jest swego rodzaju diagnozą tego, co się w gminie dzieje i co trzeba jeszcze 
zrealizować. Obecna kadencja została „przerwana” praz epidemię koronawirusa praktycznie 
na dwa lata. Biorąc to pod uwagę, uważa, że i tak udało się dużo rzeczy zrealizować i nie 
wygląda to tak tragicznie, jakby to ktoś chciał przedstawić; 
- wyzwaniem jest, aby plan gospodarki niskoemisyjnej był realizowany nie tylko na 
budynkach użyteczności publicznej, ale również na innych obiektach. W jego realizację 
powinny włączyć się również podmioty gospodarcze; 
- podziękował sołtysom za współpracę; 
- zauważył, że przy realizacji inwestycji nie sugerowano się liczbą mieszkańców, co jest 
pozytywne i pokazuje, że tym samym nie kierowano się liczbą potencjalnych wyborców. 
Niektórzy radni mają bonusy, czyli duże inwestycje na ich terenie, często realizowane przez 
powiat bez ich udziału; 
- podziękował wójtowi, pracownikom urzędu, sołtysom, Przewodniczącemu Rady Powiatu 
oraz pozostałym radnym za współpracę. Jeszcze raz podkreślił, że przedstawiony raport jest 
niezłym dokumentem. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- ogólnie ocenia raport jako dobry. Ludzie, z którymi się spotyka pozytywnie oceniają zmiany 
zachodzące w gminie; 
- kwestią do poprawy jest demografia; 
- na plus ocenia zabezpieczenie gminy w wodę. Chciałby wiedzieć, jak dawno były robione 
badania wydajnościowe ujęć wody.  
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Wójt: 
- około 15 lat temu. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- termomodernizację budynków urzędu gminy i szkół oraz poziom oświetlenia gminy również 
należy ocenić pozytywnie; 
- nadal utrzymuje się wysoki wskaźnik odpadów zmieszanych. Czy funkcjonuje aplikacja 
„Śmieci”. 
 
Kierownik referatu GK: 
- mamy taką aplikację już od 3 lat. Zawiera ona harmonogram odbioru odpadów. Była 
informacja na stronie gminy, ale przypomnimy o niej. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- utrzymuje się wskaźnik zaległości jeżeli chodzi o należności według deklaracji; 
- pozytywnie ocenia: 

• Utworzenie 8 linii autobusowych; 

•  wdrażanie programu „Czyste Powietrze”; 

• wsparcie ze strony gminy dla organizacji pozarządowych i stowarzyszeń; 

• program rehabilitacji dla mieszkańców; 

• stypendia dla uczniów. 
Wiadomo, że wszystkiego nie da się zrobić na 100%, jako rada staramy się pomóc wójtowi. 
Nie nożna wszystkiego krytykować. 
 
Radny Łukasz Madej: 
- podziela głos poprzednika. Pojedynczy radny nie ma dużego wpływu na funkcjonowanie 
gminy. Rada jest ciałem doradczym, natomiast głównym motorem są wójt i urzędnicy. Gmina 
utrzymuje się z podatków, ale tylko niewielka ich część trafia do gminy bezpośrednio. Resztę 
rozdziela państwo. Zadaniem wójta jest ściągnięcie jak największej ilości pieniędzy do gminy. 
Pod tym względem nasza gmina jest jedną z lepszych. Ciągłe rzucanie kłód pod nogi nie 
sprzyja rozwojowi. 
 
Radny Paweł Fortuna: 
- uważa, że gmina rozwija się w sposób pozytywny. Tak też te zmiany odbierają osoby  
z zewnątrz. Zdarzają się oczywiście jakieś niedociągnięcia. Chciałby położyć większy nacisk  
w przyszłości na rozwój infrastruktury sportowej. Uważa, że warto inwestować w sport. 
 
Radny Marian Mastaliński: 
- jest radnym pierwszy raz, ale mieszka tu całe życie. Zna tę gminę od lat i widzi, jak to 
wszystko się rozwija. Pracując poza gminą, słyszy głosy zazdrości. Cały czas rozwija się baza 
uzdrowiskowo-hotelowa. Jest to wynikiem długofalowych działań. Jest dumny, że mógł być 
radnym tej kadencji. Nie zawsze można wszystko dopiąć na 100%, ale trzeba dostrzegać 
pozytywy. Czuje pewien niedosyt, ponieważ oprócz Solca są też inne miejscowości. 
Nierozwiązana pozostaje sprawa drogi Zborów-Kików i kwestia jej bezpieczeństwa. Ma 
nadzieję, że w niedalekiej przyszłości uda się to załatwić.  
 
Radny Włodzimierz Grabda: 
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- chciałby się odnieść do wypowiedzi radnego z Wełnina dotyczącej ścieżki rowerowej. 
Większość mieszkańców chce jej budowy. Nie można mówić, że ludzie jej nie chcą. Rozumie 
to, że mieszkańcy za odebrane grunty chcą uzyskać jak największe odszkodowania. Należy 
wysłuchać wszystkich zainteresowanych. Nie można wszystkiego utrudniać. Trzeba 
rozmawiać i szukać rozwiązania. Po to są posiedzenia komisji, ale na nich jest cisza. Inaczej 
jest na nagrywanej sesji. Tak nie powinno być. Wiadomo, że nie wszystko da się zrobić na 
100% i to jest normalne. Czasem jest to 80% czy 75%. Nie można twierdzić, że wszystko jest 
źle.  
 
Radny Marcin Nurek: 
- przypomniał długoletniego radnego i sołtysa z Wełnina pana Stanisława, który mawiał, że 
tak się kraje, jak materiału staje. Tyle robimy, ile mamy pieniędzy. Cieszy się, że dużo rzeczy 
zawartych w jego programie wyborczym udało się zrealizować, ale jest jeszcze wiele planów 
na przyszłość, np. chodnik od Zborowa do Kikowa, termomodernizacja ośrodka zdrowia czy 
ścieżka rowerowa. To wszystko wymaga pieniędzy i wspólnego działania. Jego zdaniem 
raport jest dobry. Wiadomo, że gmina nie ma dużego wsparcia z ośrodków rządowych. Tym 
bardziej trzeba się cieszyć z pozyskanych pieniędzy. On sam ma inny sposób na załatwianie 
spraw niż radny Eryk. Nie robi tego publicznie. Uważa, że zgoda buduje,  
a niezgoda rujnuje. 
 
Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek przypomniał, że raport zawiera szczegółowe dane 
przedstawiające szeroki zakres funkcjonowania gminy oraz wydatkowania środków  
z budżetu. Chciałby odnieść się do kilku ważnych jego zdaniem spraw: 
- utrzymuje się demograficzna tendencja spadkowa. Należy uatrakcyjnić miejscowość, aby 
stała się miejscem, gdzie ludzie będą chcieli się osiedlać i zakładać rodziny; 
- w informacji odnośnie podmiotów gospodarczych odnotowano w 2022 roku 16 wykreśleń z 
działalności, a nowych wpisów tylko 11. Pomimo przyjaznej polityki gminy, te statystyki nie 
są zadowalające. Należy sią zastanowić jak można pomóc w funkcjonowaniu już istniejących 
firm, jak również tych dopiero powstających; 
- informacje finansowe zostały przedstawione w sposób spójny i przejrzysty. Wykonanie 
dochodów to ponad 97%, a wykonanie wydatków to ponad 85%. Warto zauważyć, że 
źródłami finansowania wydatków majątkowych w 45% są środki z funduszy unijnych, 
pozyskane dzięki umiejętnościom osób zatrudnionych w urzędzie; 
- gmina nabyła 38 nieruchomości w związku z realizacja zadań własnych i zleconych oraz 
innych celów publicznych; 
- w większości prace rewitalizacyjne się udały, co potwierdzają głosy mieszkańców, gości  
i kuracjuszy. Nie uchroniliśmy się jednak przed pewnymi błędami. Są one już naprawiane, ale 
na przyszłość należy wdrożyć dużo większy nadzór nad wykonywanymi pracami; 
- zauważa konieczność szerokiego działania informacyjnego odnośnie ochrony środowiska. 
Należy się zastanowić nad pomocą materialną dla mieszkańców w wymianie źródeł 
ogrzewania. Zła jakość powietrza w okresie jesienno-zimowym budzi opór części kuracjuszy 
przy uiszczaniu opłaty uzdrowiskowej. Można by stworzyć grupę przedsiębiorców która 
mogłaby się wymieniać swoimi doświadczeniami związanymi z ochroną środowiska; 
- warto wspomnieć o prężnie rozwijającym się klubie seniora; 
- zabrakło szerszego opisania pomysłów i priorytetów na kolejne lata. Chciałby również, aby 
konsultacje z mieszkańcami były przeprowadzane na większą skalę; 
- uważa, że raport jest dobrze przygotowany. Będzie głosował za udzieleniem wotum 
zaufania i absolutorium. 
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Wójt: 
- demografia jest naszą bolączką. Lokalny przedsiębiorca chce budować trzykondygnacyjne 
szeregówki. Wiemy, że dużo osób dojeżdża do nas do pracy i takie rozwiązanie być może 
skłoniłoby ich do osiedlenia się u nas; 
- inwestycje mają swoje procedury i nie da się zrobić wszystkiego ad hoc. Radny Grabowski 
cytuje jego wypowiedzi wyrwane nieraz z kontekstu. Wie, że ta inwestycja nie wyszła, ale 
gmina na tym nie straci. Należy rozwiązywać problemy, a nie jątrzyć, bo to nic nie daje. 
Radny przedstawia to tak, jakby wójt i jego pracownicy wszystko robili źle, a tylko jego punkt 
widzenia był dobry; 
- cieszy się z rozwoju działalności społecznej. Działa Koło Gospodyń Wiejskich w Piestrzcu, 
organizuje spotkania z dziećmi, robi warsztaty. Może radny zainicjowałby powstanie jakiegoś 
stowarzyszenia w Wełninie. W Solcu działa Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Soleckiej, które  
w trakcie swojej działalności pozyskało bardzo dużo środków i zrobiło bardzo dużo 
inwestycji. Podobnie Osp w Solcu, dzięki której zagospodarowano teren przy blokach.  
- radny zarzuca urząd pismami, składa pisma również do innych instytucji, co wiąże się  
z dodatkowymi wyjaśnieniami. Przecież lepiej jest przyjść i porozmawiać. Można działać  
w ramach komisji, której jest się członkiem; 
- zastanawiał się, czy oprócz „Czystego Powietrza”, nie uruchomić gminnego programu, który 
wspomagałby mieszkańców w wymianie pieca; 
- w raporcie nie zawiera się pomysłów, tylko to, co się dzieje obecnie. Można się spotkać  
i o tym porozmawiać; 
- temat ścieżki rowerowej poruszany był wielokrotnie, również z mieszkańcami Piasku. Jej 
parametry uzależnione są od obowiązujących przepisów. W terenie zabudowanym 
dopuszczona jest możliwość ścieżki pieszo-rowerowej. 
- nie jest dobrym mówcą, jego zadaniem jest czuwanie nad tym, żeby inwestycje zostały 
zrealizowane dobrze. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- nie zarzuca wójtowi, jak mówi, tylko co mówi; 
- drzewa na ul. Cichej i przy hali nie spełniają wymogów projektów i powinny zostać 
wymienione; 
- nie jątrzy, zwraca tylko uwagę. Nie ma wobec niego woli współpracy ze strony urzędu. 
Utrudniano mu wgląd w dokumentację; 
- wystosował pismo do marszałka, w którym poinformował go o zaistniałych jego zdaniem 
nieprawidłowościach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję nad raportem o stanie gminy. 
 
 Ad. 10a/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że pierwszą uchwałą po 
debacie nad raportem jest uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum 
zaufania. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym Przewodniczący Rady 
poddał uchwałę pod głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 – przeciw 
(E. Grabowski), 0 – wstrzymujących się. 

 
Uchwała Nr XLVIII/288/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Solec-Zdrój wotum 

zaufania – w załączeniu. 
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 Ad. 10b/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że kolejną uchwałą będzie 
uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania 
budżetu Gminy za 2022 rok. 
  
Skarbnik Gminy Zofia Kopeć odczytała treść uchwały Nr 31/2023 VIII Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 20 kwietnia 2023 roku pozytywnie 
opiniującą przedłożone przez Wójta Gminy Solec-Zdrój sprawozdanie z wykonania budżetu 
Gminy Solec-Zdrój za 2022 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. 
 
Paweł Fortuna, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej  
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium w związku z pozytywną oceną wykonania budżetu 
za 2022 rok. 
 
Skarbnik Gminy Zofia Kopeć odczytała treść uchwały Nr 37/2023 VIII Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Kielcach z dnia 10 maja 2023 roku zawierającą 
pozytywną opinię wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Solec-Zdrój o udzielenie 
absolutorium Wójtowi Gminy Solec - Zdrój za 2022 rok z tytułu wykonania budżetu.  
 
Przewodniczący Paweł Patrzałek odczytał uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Solec-Zdrój z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2022 rok.  
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 0 – przeciw, 1 – wstrzymujący się 
(E. Grabowski). 
 
Uchwała Nr XLVIII/289/2023 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Solec-Zdrój 
z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2022 rok – w załączeniu. 
 
Wójt Gminy podziękował za to podsumowanie. Sukces jest wynikiem jego współpracy z 
pracownikami urzędu, którzy na co dzień realizują wszystkie zadania 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek poinformował, że w związku z innymi 
zaplanowanymi obowiązkami musi opuścić posiedzenie. Złożył gratulacje Wójtowi, Radzie 
oraz pracownikom. Niedociągnięcia się zdarzają, jednak uważa, że gmina rozwija się bardzo 
dobrze. Dotknęły go jednak głosy, że ścieżki rowerowe są niebezpieczne. Ścieżka Zielonki-
Solec jest oznaczona, wymalowano przejścia dla pieszych, wykoszono pobocza. Odnośnie 
ścieżki w Wełninie, powiatu nie stać na to, żeby przesuwać linie energetyczne. Chodnik  
w Wełninie pięknie wkomponował się w przeprowadzoną w Solcu rewitalizację. Widzi 
potrzeby związane z drogami, ale brakuje środków na inwestycje. Uważa, że radni powinni 
działać przede wszystkim w swoich okręgach Ingerencja radnego w sprawę ścieżki w Piasku 
niesie za sobą negatywne emocje. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- został poproszony przez mieszkańców o udział w spotkaniu dotyczącym ścieżki rowerowej  
i nie widzi powodów, dla których miałby im odmówić; 
- uważa, że ścieżka w Wełninie jest niebezpieczna- jest zbyt wąska i nie jest prawidłowo 
oznaczona. Prosi o zorganizowanie komisji, która zajęłaby się występującymi 
nieprawidłowościami. Chodzi m.in. o zbyt wysoko usytuowane studzienki, do których nie 
odpływa woda i tworzą się zastoiska.  
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Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Gądek: 
- zastoiska tworzą się bezpośrednio po deszczu, potem znikają. 
 
 Ad. 10c/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie rozpatrzenia petycji o przystąpienie gminy do Sojuszu Pokojowego  
i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno państwo był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę wraz z uzasadnieniem. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- czy musimy zajmować się każda petycją, jaka wpływa. 
 
Wójt: 
- tak.  
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/290/2023 w sprawie rozpatrzenia petycji o przystąpienie gminy do 
Sojuszu Pokojowego i o potwierdzenie sprzeciwu na połączenie Polski i Ukrainy w jedno 
państwo – w załączeniu. 
 
 Ad. 10d/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2023 – 2032 był 
szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich 
pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujący się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/291/2023 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój 
na lata 2023 - 2032– w załączeniu. 
 
 Ad. 10e/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok był szczegółowo omawiany na posiedzeniach 
komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał 
uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujący się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/292/2023 w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok – w załączeniu. 
  
 Ad. 10f/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany nieruchomości był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę.  
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Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod jej adresem, w związku z czym poddał uchwałę pod 
głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw, 0 – wstrzymujących 
się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/293/2023 w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości – w załączeniu. 
  
 Ad. 10g/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie przyjęcia i przekazania do zaopiniowania organowi regulacyjnemu projektu 
regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków był szczegółowo omawiany na 
posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. 
Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/294/2023 w sprawie przyjęcia i przekazania do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków –  
w załączeniu. 
 
 Ad. 10h/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach  
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną 
rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/295/2023 w sprawie ustalenia Regulaminu wynagradzania nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój 
- w załączeniu.  
 

Ad. 10i/ Przewodniczący Paweł Patrzałek poinformował, że projekt uchwały  
o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach przedszkolnych w publicznych 
szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach wychowania przedszkolnego 
prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój był szczegółowo omawiany na posiedzeniach komisji 
stałych Rady Gminy i otrzymał ich pozytywną rekomendację. Następnie odczytał uchwałę. 
 
Nikt z obecnych nie zgłosił uwag pod adresem uchwały, w związku z czym uchwała została 
poddana pod głosowanie.  Za przyjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 0 – przeciw,  
0 – wstrzymujących się. 
 
Uchwała Nr XLVIII/296/2023 o zmianie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach, oddziałach 
przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych oraz publicznych innych formach 
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wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Gminę Solec-Zdrój– w załączeniu. 
 
 Ad.11. Wolne wnioski i zapytania: 
 
Posiedzenie opuścili radni Jan Powroźnik oraz Paweł Fortuna. 
 
Radny Grzegorz Lasak: 
- czy wnioski składane przez mieszkańców będą omawiane i uzgadnianie podczas spotkania  
z urbanistą, na które zostali zaproszeni radni; 
- prośba o rozważenie zakupu zamiatarki z koszem, który można opróżniać; 
- prośba o zakup wykaszarki na wysięgniku, dzięki której będzie można wykaszać 
wewnętrzną część rowów; 
- na jakim etapie jest projekt odnośnie cmentarzy w Solcu i w Świniarach, czy jest znany 
termin rozpatrywania wniosków; 
- przy głównym wejściu na cmentarz w Solcu zrobić zatoczkę z możliwością parkowania; 
- zmienić sposób uzupełniania ubytków w drogach, ponieważ zasmołowany kamyk przykleja 
się do samochodów; 
- w odpowiedzi na blokadę przejścia do nowego parku, zablokować przejście nad zalew  
z nowobudowanego obiektu hotelowego; 
- zorganizować lokalną radę gospodarczą, stanowiącą nieformalne spotkanie lokalnych 
przedsiębiorców celem wymiany doświadczeń i pomysłów. 
 
Wójt: 
- złożone przez mieszkańców wnioski są uwzględnione, choć być może nie wszystkie  
w całości. Nadal będziemy uzgadniać pewne kwestie; 
- również widzi potrzebę zakupu zamiatarki, byłby to wydatek ok pół mln zł. Być może uda 
się to zrealizować, gdy zostaną uruchomione jakieś środki; 
- kosiarka z wysięgnikiem również by się przydała, wiąże się to jednak z zakupem większego 
ciągnika; 
- wniosek dotyczący cmentarzy jest złożony, ale nie ma podanego terminu rozstrzygnięcia; 
- utworzenie zatoczki przy cmentarzu wiązałoby się pewnie ze zmianą organizacji ruchu  
w tym miejscu, niedaleko jest skrzyżowanie i nie wie, czy będzie to możliwe; 
- wystąpi do ZDP o zmianę sposobu uzupełniania ubytków w drogach; 
- nie można odgrodzić ul. Leśnej; 
- wyślemy zaproszenia do przedsiębiorców. 
 
Radny Eryk Grabowski: 
- nie jest zwolennikiem grodzenia dojścia do zalewu, to nie jest wyjście. Można nie ułatwiać 
innych działań, np. dojazdu do budowy; 
- brak oświetlenia przysiółku Dąbrówka w Wełninie; 
- jakie konsekwencje zostały wyciągnięte od osób odpowiadających za zgłaszane przez niego 
nieprawidłowości na placach zabaw; 
- czy zostały ocenione straty w grobli zalewu spowodowane przez populację bobrów i jakie 
środki zaradcze podjęto; 
- kiedy przekazano plac i dlaczego tak długo to trwało; 
- dzieci dojeżdżające z Piasku Małego do szkół w Busku muszą dochodzić na autobus do Solca 
lub Sułkowic. Odczytał pismo, jakie otrzymał w tej sprawie drogą internetową od jednej  
z mieszkanek (dzieci z Piasku zmuszone dochodzić na autobus do Sułkowic, brak 
bezpośredniego połączenia Solca z Kielcami, jeden bus do Krakowa to zbyt mało); 
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- mieszkańcy Piasku zwracają się z pytaniem, co się dzieje z dwoma działkami w Piasku 
będącymi własnością gminy. Jedna z nich została zagrodzona; 
- ponawia kwestię zorganizowania spotkania dotyczącego drogi w Wełninie; 
- dlaczego park nie został odebrany; 
- dlaczego lampy w parku świecą się przez całą noc; 
- czy był ktoś na spotkaniu Gmin Uzdrowiskowych w Połczynie-Zdroju; 
- dlaczego nie działa wi-fi; 
- kiedy zostanie naprawiona fontanna; 
- mieszkańcy Zborowa zgłaszają naruszoną kostkę przy altanie w parku; 
- konieczność przejścia dla pieszych przy przystanku przy drodze w Wełninie; 
- czy została już sfinalizowana zamiana nieruchomości z parafią, należałoby zorganizować 
kolejne spotkanie z proboszczem; 
- składa wniosek formalny o podjęcie inicjatywy w sprawie zorganizowania wspólnego 
posiedzenia Rady Gminy Solec-Zdrój i Rady Gminy Busko-Zdrój w sprawie ścieżki rowerowej. 
 
W trakcie wypowiedzi radnego Grabowskiego, posiedzenie opuścił radny Marek 
Kasperkowicz. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że wnioski formalne odnoszą się do treści, które 
rozpatrywane są danego dnia w porządku sesji. Odnośnie takiego spotkania możemy 
porozmawiać na komisjach. 
 
Wójt: 
- będzie ułatwiał działania każdemu przedsiębiorcy; 
- zwrócono się do PGE o udostepnienie słupów na posadowienie oświetlenia. Gotowe są 
projekty do wykonania i czekamy na uzgodnienie środków; 
- pracownicy zostali upomnieni ustnie. Zgłoszenie od radnego wpłynęło, jak plac przy szkole 
był już w fazie rozbiórki; 
- wystąpiono do RDOŚu o odstrzał bobrów w Solcu i w Świniarach, groble zostaną 
naprawione przy rewitalizacji; 
- trwają prace nad uruchomieniem połączenia przez Piasek. Mieszkanki zgłaszające problem 
z komunikacją w Piasku miały podać ewentualną godzinę odjazdu i przyjazdu, ale do dzisiaj 
tego jeszcze nie zrobiły. Na innych trasach próbowano uruchamiać próbne kursy, ale 
zainteresowanie nimi było sporadyczne. Uruchomiono kurs Busko-Sandomierz i często busy 
jeżdżą puste. 
- odnośnie jednej z działek w Piasku trwa postępowanie, będziemy występować  
o pozbawienie jej kategorii drogi publicznej. Sprzedażą drugiej działki przy zakręcie gmina nie 
jest zainteresowana, ewentualnie pójdzie ona w rozliczenie przy ścieżce rowerowej; 
- interpelacja w sprawie spotkania odnośnie drogi w Wełninie zostanie przekazana do 
powiatu, takie wnioski mogliby dodatkowo złożyć również mieszkańcy; 
- mieszkańcy i goście hotelowi prosili o oświetlenie parku, ale lampy miały się świecić tylko 
do 23:30; 
- spotkanie Gmin Uzdrowiskowych było za daleko i na nie nie pojechał, ale wszystkie 
materiały są dostępne. Informacja ze spotkania została również zamieszczona na naszej 
stronie internetowej; 
- wi-fi już działa, czekano tylko na nowe połączenie; 
- fontanna działa; 
- odnośnie parku w Zborowie, to ubytki w nawierzchni są na bieżąco remontowane; 
- o przejście dla pieszych w Wełninie wystąpimy do powiatu; 
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- wójt nie jest od organizacji spotkań z proboszczem; 
- w sprawie zamiany nieruchomości z parafią trwa zbieranie dokumentacji. 
 
Radny Stanisław Żelazny: 
- zwraca się z prośbą o zajęcie się odcinkiem drogi do mostu w Ludwinowie: 
- przy kościele w Świniarach wyblakł znak stopu i jest mało widoczny. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek: 
- przy ul. Polnej nr 18 podczas opadów deszczu zbiera się woda; 
-  ponawia prośbę o to, by wzdłuż ścieżki rowerowej do Zielonek zostały zamontowane 
„kocie oczka”; 
- w złożonej wcześniej interpelacji prosił o interwencję w następujących sprawach: 

• przy ul. Krakowskiej nr 7 i 11 kruszyła się nawierzchnia wokół studzienek. Otrzymał 
pismo z PZD, że zostało to już wykonane. 

• w związku z nasileniem natężenia ruchu ul. Polna wymaga poszerzenia. Otrzymał 
odpowiedź, że to zadanie zostanie wykonane w tym roku i ulica zostanie poszerzona  
z 3,70 m na 4,70 m. 

• pismo do Wód Polskich odnośnie wyregulowania cieku Strugi wzdłuż ul. Polnej. Wody 
Polskie poinformowały, że na wskazanej rzece w 2021r. zostały zrealizowane prace 
utrzymaniowe. W ich wyniku stan wody w korycie uległ obniżeniu. Jednak 
przeprowadzone prace nie spowodują ustania występowania naturalnych zalewów, 
ponieważ konieczne jest odtworzenie możliwości retencyjnych zlewni rzeki. Czy w 
związku z tym, opracowywane są jakieś koncepcje stworzenia przestrzeni do 
gromadzenia tej wody. 

 
Wójt: 
- Struga od lat wylewała dwa razy w roku. Wydaje mu się, że nawet utworzenie polderu nie 
poprawi tej sytuacji. 
 
Z-ca wójta: 
- opracowywany jest program zabezpieczenia przeciwpowodziowego Wisły na odcinku do 
Sandomierza, w którym mowa jest również o dopływach. U nas duży problem jest na Rzosce. 
Wysłaliśmy do Wód Polskich kilka propozycji terenów, na których woda mogłaby się 
naturalnie rozlać.  
 
Obrady opuścił radny Grzegorz Lasak.  
 
Sołtys Zborowa: 
- prośba o nowe pokrycie na budynku remizy; 
- dziwi ją to, że w Zborowie jest sołtys i dwóch radnych, a mieszkańcy zgłaszają problemy do 
radnego z Wełnina. 
 
Wójt: 
- trzeba ocenić stan tego pokrycia. 
 
Mieszkanka Solca-Zdroju pani Skrzypiec: 
- nie podoba jej się aktywność jednego z radnych, ponieważ pewne rzeczy można załatwić  
w urzędzie gminy, a nie włączając w to inne organy czy instytucje. Naraża to gminę na 
dodatkowe koszty. Przez takie działanie opóźniają się prace przy inwestycjach, co działa na 
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niekorzyść wszystkich mieszkańców. Pewne rzeczy nie powinny być rozstrzygane na szerszym 
forum, ponieważ generuje to dużo czasu. Ścieżka rowerowa była planowana już od wielu lat i 
właśnie w związku z tymi planami, Stowarzyszenie Przyjaciół Ziemi Soleckiej dzięki 
uzyskanym dotacjom wybudowało stanice w kilku miejscowościach. Problem ścieżki należy 
rozwiązać pokojowo. Takie rzeczy działają na szkodę mieszkańców gminy i samego urzędu 
gminy. Generowanie dodatkowych wydatków jest nie na miejscu.  
 
Radny Marcin Nurek: 
- przy ul. Słonecznej w miejscu wiosennego zastoiska wody zrobiło się zapadlisko. 
 

Ad.12. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy 
Paweł Patrzałek zakończył XLVIII Sesję Rady Gminy Solec-Zdrój. 

 
 
Protokołowała:                                                                                         Przewodniczący Rady 
 
Monika Dybał                                                                                                    Paweł Patrzałek 


